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ELÄKELÄISNEUVOSTON KOKOUS            PÖYTÄKIRJA 2/2024 
                                                                         Toimikausi 1.6.2023–31.5.2025 
Aika ja paikka ti 13.2. klo 8.45- 12.11 Myllytien toimintakeskus 
 
Muut kutsutut:  Anne Honkanen ja Kirsi-Marja Karjalainen 
Pöytäkirjan tarkastus: Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa. 

 
  

Paikallisyhdistys Jäsen Läsnä Poissa 

Järvenpään Eläkkeensaajat ry 
varsinainen jäsen Anja Lukjanov, varajäsen Irma 
Uhlenius 

Anja Lukjanov x  

Järvenpään Eläkkeensaajat ry 
puheenjohtaja Liisa Majanen ja varajäsen Seppo 
Fahlström 

Liisa Majanen  
 
Seppo Fahlström 

 
 

x 

x 
 
 

Järvenpään Eläkeläiset ry 
varsinainen jäsen Ossi Kaminen ja varajäsen 
Seppo Partanen 

Ossi Kaminen x 
poistui 

kello 
11.56 

 

Keski-Uudenmaan 
Työkyvyttömyyseläkkeensaajat ry 
varsinainen jäsen Kaija Jaukkari ja varajäsen 
Toini Helenius 

Kaija Jaukkari x  

Eläkeliiton Järvenpään Yhdistys ry 
varsinainen jäsen Maija-Liisa Pyykkönen ja 
varajäsen Arja Suutari 

Maija-Liisa 
Pyykkönen 

x 
 
 
 

 

Keski-Uudenmaan senioriopettajat 
varsinainen jäsen Kaija Tuuri ja varajäsen Riitta 
Viksten 

Kaija Tuuri x  

Träskända Seniorer rf 
varsinainen jäsen Stig Strandberg 
 

Stig Strandberg x  

Järvenpään kansalliset seniorit ry 
varsinainen jäsen Lars-Erik Wilskman ja 
varajäsen Pekka Raittila 

Lars-Erik 
Wilskman  
puheenjohtaja 

x  

Osallisuuden erityisasiantuntija  
Eläkeläisneuvoston kokoussihteeri  

Pilvi Kallio-
Meriläinen 

x  
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§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkasta-
minen 
 
Perustelut 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta päättä-
minen. 
Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 15.2.2024 alkaen. 
 
Ehdotus 
Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.  
 
Kokouskäsittely 
 
Päätös  
Todettiin. 
 

§ 2 Edellisen kokouksen pöytäkirja 
 
Perustelu 
Tarkastellaan pöytäkirja edistettävien asioiden näkökulmasta ja kuullaan miten asiat ovat eden-
neet. 
 
Esitys 
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
 
Päätös 
Esityksen mukaan. 
 
Liite Pöytäkirja tammikuu https://www.jarvenpaa.fi/fi-
les/762ba9056d8a42e06b19305c11cacb9121f772ad/poytakirja-tammikuu-2024-1.pdf 
 
 
 

§ 3 Aamiaistreffit 
 
Perustelu  
Järvenpään eläkeläisneuvosto on kirjannut toimintasuunnitelmaan pitää säännöllisiä aamiais-
tapaamisia, joissa käsitellään ikäihmisten elämään ja arkeen vaikuttavia valmistelussa olevia 
Järvenpään ja Keusoten asioita. Syksystä 2023 aamukoulut muuttuvat kaikille avoimiksi aami-
aistreffeiksi, joissa tavataan kaupungin työntekijöitä.  
 
Aamiaistreffien aiheena on asuminen 13.2. Mestaritoimintaa pyydetty mukaan kaavoituksen pe-
rumisen takia 7.2. Jos jää aikaa, pidämme sana on vapaa -tuokion. 
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Ehdotus 
Merkitään aamukoulun keskustelu tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
55 osanottajaa ja vilkasta keskustelua; ihmisillä paljon lähiympäristöön liittyvää huolta. Kaavoi-
tus olisi hyvä saada paikalle. 

- Puiston tekeminen Cooperin huvilan piha-alueelle – on erinomainen aloite. Perusteluita: 
palvelee myös kuultua esitystä. Alueella on tapahtunut jo paljon muutosta. Eläkeläisneu-
voston kuntalaisaloite, johon täällä kerätään nimiä. Oman viiteryhmän tilaisuus ja dele-
gaatio voisi kokoontua hyvinvointikampuksella. Pikkuseminaariin hyvä aihe. 

- Kesken olevat hankkeet: kaavoituksen ja valmistelijatahojen kanssa keskustelua uusien 
alueiden yhteisöllisyydestä. 

- Kerrotaan miten olemme itse vaikuttaneet nuorena ja miten nyt voisimme reflektoida 
mitä halusimme ilman että kuultiin vanhempia. 

 
 
Päätös 
Merkitään tiedoksi kokouskäsittelyssä ilmenevin toimin. 
 
 

§ 4 Järvenpään Opiston tarjontaan vaikuttaminen 
 
 
Perustelu 
Eläkeläisneuvostolta on pyydetty alkuvuoden aikana vaikuttamista Järvenpään Opiston tarjon-
taan.  
 
Ehdotus 
Kerätään eläkeläisneuvoston ideat Opiston tarjontaan ja toimitetaan jonna.kasma@jarvenpaa.fi 
 
Kokouskäsittely 

- Kursseja myös päiväaikaan, monet päiväaikaan pidettävät kurssit täyttyvät nopeasti. Lu-
entoihin myös voisi saada päiväaikaan enemmän osallistujia.  

- Hyvinvointialueen asioista voisi infota opiston kautta. Tämä koska Keusote poissulkee 
lähes kaikki asiakastilaisuudet kuntakohtaisesti. Osallistujia olisi paljon, ja luennon tai 
tilaisuuden voisi striimata. Keusoten infot ovat työikäisille. Tämä myös saavuttaisi väes-
töä, joka ei saa tietoa koska eivät käytä digiä.  

- Kaavakävely tai kaavoituksen alkeet – kera vaikuttamismahdollisuudet. 
- Opistolle luento tai luentosarja ”eläkevalmennuksesta”. Keskeisenä on talous, kun tulot 

tippuvat puoleen. 
- Verkkosivu koettiin hankalaksi käyttää. 
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- Kiitoksena Kolmisointu-yhteistyöstä ja sen mukana tulleet konsertit. Konsertit todella 
hyviä ja lähellä asukasta. Konsertit ovat myös täynnä. 

 
Päätös 
Kokouskäsittelyssä olevat asiat lähetetään yhdessä vammaisneuvoston ideoiden kanssa Opis-
ton rehtori Jonna Käsmälle. 
 
Liite 
https://www.jarvenpaanopisto.fi/opetustarjonta/opinto-opas 
 
 

§ 5 Lausuntopyyntö hallintosääntöluonnoksesta 
 
Perustelut 
Hallintosääntöuudistus on edennyt lausuntovaiheeseen. Pyydämme lausuntoja kaupungin vaikut-
tamistoimielimiltä, palvelualueilta ja konsernipalveluilta. 
  
Tutustuttehan aineistoon huolella, sillä nyt on viimeisiä hetkiä vaikuttaa hallintosäännön sisäl-
töön ennen hyväksymiskierrosten alkamista. 
 
Vapaamuotoiset lausunnot pyydämme toimittamaan Word-tiedostoina 3.3. men-
nessä saara.ojala@jarvenpaa.fi. Viittaattehan kommenteissa selkeästi, mistä pykälästä lausutte. 
 
Ehdotus 
Eläkeläisneuvosto valtuuttaa työryhmän kokoamaan lausunnon hallintosääntöuudistuksesta. 
Päätetään aika käsittelylle. Työryhmälle lähetetään huomiot hallintosääntöuudistuksesta XX.XX 
mennessä. 
 
Kokouskäsittely 
Puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja laativat lausunnon ja laittavat sen nähtäväksi eläkeläisneu-
vostolle ennen 3.3. 
 
Päätös 
Kokouskäsittelyssä ilmenevin muutoksin. 
 
Liite 
Hallintosääntö_luonnos 
 

§ 6 Etsivä vanhustyö ja siitä kopin ottaminen eläkeläisyhdistyksissä 

Perustelu 
Etsivä vanhustyö -hanke on käynnissä ja toiminta kehittyy. Yksi eläkeläisneuvoston tarjoama 
toimintatapa tässä on päivystys Toimintakeskuksessa joka toinen keskiviikko.  Eläkeläisyhdis-
tyksien tulisi myös huolehtia roolistaan etsivässä vanhustyössä.   
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 Ehdotetaan eläkeläisjärjestöjen yhteistä esite yksissä kansissa, että uudet ikääntyvät löy-
tävät meidät, ja niiden levittäminen. Tämä voisi mennä eläkeläisneuvoston kustannus-
paikalta. 

 Aulaopastajien ja asiakastyötä tekevien pikkukoulutus: mitä tarjolla ikäihmiselle ja miten 
voisi ohjata järjestöjen, toimintaryhmien ja toiminnan pariin. 

 
Ehdotus 
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
Ideoita yhteisestä ohjaavasta esitteestä ja aulaopastajien pikkukoulutuksesta pidettiin hyvänä. 
Järvenpäässä piirteenä ikäihmiset, jotka ovat vasta muuttaneet Järvenpäähän, esimerkiksi las-
ten perässä.  
Anne Honkanen ehdotti, että eläkeläisneuvosto voisi olla yhteyshenkilönä Välittävänä vanhus-
työ -hankkeessa, tässä ajatus saattamisesta ryhmään tai toimintaan. Aulapäivystys voisi olla 
tässä toimiva tapa ohjata. Käydään organisoitumisesta Nina Sandqvistin kanssa keskustelu. 
Järvenpää-päivään kaikki järjestöt liikkeelle. 
 
Päätös 
Merkittiin tiedoksi kokouskäsittelyssä ilmenevin toimin.  

 
§ 7 Kuulumiset ja raportit kaupungin ja Keusoten valtuuston, lautakun-
tien sekä työryhmien kokouksista 
 
 
Eläkeläisneuvosto on nimennyt keskuudestaan edustajan seuraamaan kaupunginvaltuuston ja 
lautakuntien päätöksentekoa. Toimielinten esityslistat ja pöytäkirjat löydät täältä kaupungin 
julkaisujärjestelmästä: https://jarvenpaa.cloudnc.fi/fi-FI 
 
Eläkeläisneuvoston jäsenet ovat sitoutuneet seuraamaan oman toimielimensä esityslistoja ja 
päätöspöytäkirjoja. Eläkeläisneuvoston WhatsApp-pikaviestinkanavaan tuodaan esitykset, joi-
hin tarvitaan neuvoston pikaista reagointia, kannanottoa tai huolenilmaisua. 
 
Tilaa: https://www.jarvenpaa.fi/a/tilaa-jarvenpaamedian-uutiskirje 
 
Valtuusto: Liisa Majanen, maaliskuun alun valtuustossa käsitellään 40 miljoonan eurojen säästö: miten se 
tehdään investoinneista ja kunnossapidosta. Lausuntopyyntö palvelualuelautakunnille / Investointioh-
jelma 2024-33 | Järvenpää (cloudnc.fi) 
Kaupunginhallitus: Lars-Erik Wilskman Kaupunginhallitus, kokous 5.2.2024 | Järvenpää (cloudnc.fi) 
Opetus- ja kasvatus (opka): Maija-Liisa Pyykkönen ja Kaija Jaukkari 
Hyvinvointilautakunta (hyvo): Kaija Tuuri ja Anja Lukjanov 
Kaupunkikehitys (kauke): Liisa Majanen  
PENK ja Eetu ry: Maija-Liisa Pyykkönen 
Liikenneturvallisuusryhmä: Ossi Kaminen 
Kaupungin osallisuus ja viestintä: Pilvi Kallio-Meriläinen 
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Alueellinen vanhusneuvosto: Lars-Erik Wilskman,  
Vanhusneuvosto, kokous 6.2.2024 | Keski-Uudenmaan hyvinvointialue (cloudnc.fi) 
Hyvinvointialueen valtuusto, tulevaisuus- ja kehittäminen: Liisa Majanen. 
 
Ehdotus 
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 

- Hyvo-lautakunta: investointikarsinnat mm. Jäähallin remontti siirtyy 2028, kirjaston sala-
oja + remppa, uimahallin peruskorjaussiirto, Harjulan kenttä toteuttamatta. Ruoka-apu-
toimijoiden monitoimijamallin jatkaminen ViaDian konkurssin jälkeen. Kaupungilla raha-
virtojen keruu käynnissä.  

- PENK – ei kokouksia, Eetu ry kannanotto ”Maan hallitus ei saa leikkauksillaan heikentää 
sairaiden ja eläkeläisten asemaa hyvinvointialueella.” 

- Osallisuudesta: mm. Unelmien liikuntapäivä, ilmasto- ja ympäristötyön asukaskumppa-
nuus, osallisuuden periaatteen käyttöönotto. 

- Radanvarsifoorumit (avin tapahtumasarja), investointileikkaukset (siirrot kouluremont-
teihin). 

- Kaupunginhallitukselta lähtee investointikarsinnat valtuustolle päätöksentekoon. 
- Aluehallituksessa asiakasmaksut ja tukipalvelujen myöntämisperusteet – vaikea saada 

tietoa. Kaatumisen ennaltaehkäisy -toimintamalli (hiekoitus, jumpat, nastakengät tai 
nastat).  

- Vanhusneuvostojen vaikuttavuudesta tutkimus. 
 
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 

§ 8 Eläkeläisneuvoston päivystys Myllytiellä kevät 2024 

Perustelut 
Eläkeläisneuvosto tekee tunnetuksi itseään ja ikäihmisen asioihin vaikuttamista Myllytiellä ker-
ran viikossa keskiviikkoisin kello 10–12.  
(mitä kuuluu, ovatko asiat Jäkessä hyvin, miten voimme auttaa?) 
 
 
Ehdotus 
Päivystämässä olisi kaksi eläkeläisneuvoston jäsentä seuraavasti: 
ke 17.1. Lissu ja Ossi 
ke 31.1. Anja ja Maisa 
ke 14.2. Kaija J. ja Stigu 
ke 28.2. Lasse ja Kaija T. 
ke 27.3. Ossi ja Anja 
ke 10.4. Lasse ja Stigu 
ke 24.4. Kaija T. ja Kaija J. 
ke 8.5. Lissu ja Anja 
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ke 22.5. Maisa ja Lasse 
ke 5.6. Ossi ja Stigu 
ke 19.6. Kaija T. ja Lissu 
 
Kokouskäsittely 
Viime kerralla toivottiin vetäjiä Bocciaan. Tuttuja kävi, mutta muuten hiljaista. 
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 
 § 9 Ilmoitusasiat 
 

 Lokakuu on ikäkuu - ensimmäinen kokous on Myllytie 11.3. klo 13.-14.30 toivomme myös jokai-
sesta eläkeläisyhdistyksestä osallisen kokoukseen, joten laittakaa yhteystiedot niin laitan kut-
sulistaan ja muistattehan, että toivomus on, jotta eläkeläisyhdistykset ottaisivat kopin siitä vii-
meisestä viikosta 44. 

 Pikkusemma 14.5. Aino-kabinetissa Järvenpäätalo 8.30-12.30 ja kutsutut, olen jo kutsunut Eemeli 
Peltonen, Nea Karenius (kauke) ja sitten kutsutaan Harri Palviainen jne. Kutsutaan hyvinvointi-
lautakunnan puheenjohtaja Seán McLoughlin ja hyvinvoinnin palvelualueen johtaja Kristiina 
Soots, sekä hyte-johtaja Kirsi-Marja Karjalainen, ja opka-palvelualueen Merja Narvo-Akkola. 

 Ossi Kamisen uudeksi varajäseneksi on valittu Seppo Partanen 1.1.2024- 31.5.2025. 
 Arjen turvaajien terveiset: Sydäniskurit kartalle. Seuratalolle sydäniskuri, aiheesta yhteys 

tony.konkola@jarvenpaa.fi 
 Kulttuuripalveluiden kanssa tehty yhteistyötä DJ. Börjen tahdittama senioridisko Järvenpää-ta-

lolle, tämä aloittiasi Ikäviikot 2024.  

 
Ehdotus 
Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi. 

 
Kokouskäsittely 

 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 

§ 10 Kokouksen päättäminen ja eläkeläisneuvoston seuraava kokous 
 
Ehdotus 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 12.11. Seuraava kokous pidetään ti 12.3. klo 8.45–12 (aa-
miaistreffeillä kulttuurin ja kirjaston palvelut – osallistujana). 
Helmikuun päivystykset Myllytiellä: ke 14.2. Kaija J. ja Stigu, ja ke 28.2. Lasse ja Kaija T. 
 
Kokouskäsittely 
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 


